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Rada Powiatu Wołowskiego 

Radni - Sesja 

Protokół nr LVI 

LVI Sesja w dniu 15 grudnia 2022 

Obrady rozpoczęto 15 grudnia 2022 o godz. 14:39, a zakończono o godz. 18:26 tego samego 

dnia. 

 

W posiedzeniu wzięło udział 16 członków. 

Obecni: 

1. Stanisław Borkowski 

2. Janusz Dziarski 

3. Artur Fojt 

4. Michał Gołąb 

5. Bartosz Granat 

6. Stanisław Jastrzębski 

7. Kamil Jeżyna 

8. Janusz Kawalec 

9. Wacław Kwiek 

10. Maciej Nejman 

11. Kazimierz Pakulski 

12. Zbigniew Posacki 

13. Zbigniew Skorupa 

14. Józef Szumilas 

15. Urszula Wojtyło 

16. Jarosław Iskra  

Ponadto udział wzięli: 

Przewodniczący Powiatowej Rady Seniorów - Andrzej Rajzer 

Skarbnik Powiatu - Artur Michałuszek 

Obsługa Prawna Powiatu - Marcin Cichy 

Sekretarz Powiatu - Andrzej Nejman  

Dyrektor Powiatowej Stacji Sanitarno-Epidemiologicznej w Wołowie - Krystyna Fesz-Chlebowska  

Kierownik Wydziału Komunikacji, Transportu i Dróg - Arkadiusz Muszyński 

Kierownik Referatu Bezpieczeństwa i Spraw Obywatelskich – Barbara Kuchmister-Merta 

Kierownik Wydziału Edukacji, Kultury, Sportu i Spraw Społecznych - Katarzyna Fęglerska  

Główny Specjalista w Biurze Kontroli i Audytu - Artur Gaweł 

Prezes Powiatowego Centrum Medycznego w Wołowie - Piotr Burdach  

 

1. Otwarcie sesji. 

Przewodniczący Rady otworzył LVI Sesję Rady Powiatu Wołowskiego w dniu 15.12.2022 r.  

Przedstawiono pokrótce złożone wnioski o rozszerzenie porządku obrad. 

Przewodniczący zarządził sprawdzenie kworum.  

Przewodniczący Rady stwierdził, iż w posiedzeniu uczestniczy 16 Radnych. (P. Anna Wróbel nieobecna 

na posiedzeniu.) 

Przewodniczący Rady nadmienił, iż Rada Powiatu jest zdolna do podejmowania uchwał. 

  

2. Przyjęcie proponowanego porządku obrad.  

Głosowano w sprawie:  

Rozszerzenie porządku posiedzenia o punkt: Rozpatrzenie projektu oraz podjęcie uchwały Rady 

w sprawie zmiany uchwały Rady Powiatu Wołowskiego nr XLIV/228/21 z dnia 29 grudnia 2021 r. 

w sprawie budżetu Powiatu Wołowskiego na rok 2022, który będzie stanowił punkt 5 porządku. 

Wyniki głosowania: 
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ZA:16, PRZECIW :0, WSTRZYMUJE SIĘ:0, BRAK GŁOSU :0, NIEOBECNI :1  

Wyniki imienne: 

ZA (16) 

Stanisław Borkowski, Artur Fojt, Michał Gołąb, Bartosz Granat, Jarosław Iskra, Stanisław Jastrzębski, 

Kamil Jeżyna, Janusz Kawalec, Wacław Kwiek, Maciej Nejman, Kazimierz Pakulski, Zbigniew 

Posacki, Józef Szumilas, Urszula Wojtyło, Janusz Dziarski, Zbigniew Skorupa.  

NIEOBECNI (1):  

Anna Wróbel  

Głosowano w sprawie:  

Przyjęcie proponowanego porządku obrad.  

Wyniki głosowania:  

ZA : 16, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJE SIĘ: 0, BRAK GŁOSU:0, NIEOBECNI:1 

Wyniki imienne:  

ZA:  

Stanisław Borkowski, Artur Fojt, Michał Gołąb, Bartosz Granat, Jarosław Iskra, Stanisław Jastrzębski, 

Kamil Jeżyna, Janusz Kawalec, Wacław Kwiek, Maciej Nejman, Kazimierz Pakulski, Zbigniew 

Posacki, Józef Szumilas, Urszula Wojtyło, Janusz Dziarski, Zbigniew Skorupa 

NIEOBECNI (1):  

Anna Wróbel 

 

3. Przyjęcie protokołu.  

Głosowano w sprawie: 

Przyjęcie protokołu z LV sesji.   

Wyniki głosowania: 

ZA:16, PRZECIW:0, WSTRZYMUJE SIĘ: 0, BRAK GŁOSU:0, NIEOBECNI:1 

Wyniki imienne: 

ZA (16) 

Stanisław Borkowski, Artur Fojt, Michał Gołąb, Bartosz Granat, Jarosław Iskra, Stanisław Jastrzębski, 

Kamil Jeżyna, Janusz Kawalec, Wacław Kwiek, Maciej Nejman, Kazimierz Pakulski, Zbigniew 

Posacki, Józef Szumilas, Urszula Wojtyło, Janusz Dziarski, Zbigniew Skorupa 

NIEOBECNI: (1) 

Anna Wróbel 

 

4. Wnioski i oświadczenia obywatelskie. 

Wobec braku głosów przystąpiono do kolejnego punktu.  

 

5. Rozszerzenie (Rozpatrzenie projektu oraz podjęcie uchwały Rady w sprawie w sprawie zmiany 

uchwały Rady Powiatu Wołowskiego nr XLIV/228/21 z dnia 29 grudnia 2021r. w sprawie budżetu 

Powiatu Wołowskiego na 2022 r.)  

p. Skarbnik A. Michałuszek przedstawił projekt uchwały, dotyczący zmiany budżetu na rok 2022 wraz 

z uzasadnieniem.  

Przewodniczący Rady Powiatu poprosił Przewodniczącego Komisji Budżetu o przedstawienie opinii 

Komisji.  

Przewodniczący Komisji Budżetu, Gospodarki, Infrastruktury i Środowiska stwierdził, iż Komisja 

pozytywnie zaopiniowała projekt Uchwały Rady Powiatu.  

Głosowanie w sprawie:  

Rozszerzenie (Rozpatrzenie projektu oraz podjęcie uchwały Rady w sprawie w sprawie zmiany uchwały 

Rady Powiatu Wołowskiego nr XLIV/228/21 z dnia 29 grudnia 2021r. w sprawie budżetu Powiatu 

Wołowskiego na 2022r.) 

Wyniki głosowania: 

ZA: 16, PRZECIW:0, WSTRZYMUJE SIĘ:0, BRAK GŁOSU:0, NIEOBECNI:1 
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Wyniki imienne: 

ZA (16)  

Stanisław Borkowski, Artur Fojt, Michał Gołąb, Bartosz Granat, Jarosław Iskra, Stanisław Jastrzębski, 

Kamil Jeżyna, Janusz Kawalec, Wacław Kwiek, Maciej Nejman, Kazimierz Pakulski, Zbigniew 

Posacki, Józef Szumilas, Urszula Wojtyło, Janusz Dziarski, Zbigniew Skorupa 

NIEOBECNI: (1) 

Anna Wróbel 

 

6. Rozpatrzenie projektu oraz podjęcie uchwały Rady zmieniającej uchwałę nr XXII/109/16 Rady 

Powiatu Wołowskiego z dnia 30 marca 2016r. w sprawie określenia przystanków komunikacyjnych 

na terenie Powiatu Wołowskiego, których właścicielem lub zarządzającym jest Powiat Wołowski, 

ustalenie warunków oraz zasad korzystania z nich.  

 

p. Wicestarosta J. Iskra nadmienił, iż zgodnie z ustawą o publicznym transporcie zbiorowym, 

organizowanie transportu polega w szczególności na określeniu aktualnych przystanków 

komunikacyjnych, których jesteśmy jako powiat właścicielem.  

 

Przewodniczący Rady Powiatu poprosił Przewodniczącego Komisji Budżetu o przedstawienie opinii 

Komisji.  

Przewodniczący Komisji Budżetu, Gospodarki, Infrastruktury i Środowiska stwierdził, iż Komisja 

pozytywnie zaopiniowała projekt Uchwały Rady Powiatu.  

 

Głosowano w sprawie: 

Rozpatrzenie projektu oraz podjęcie uchwały Rady zmieniającej uchwałę nr XXII/109/16 Rady Powiatu 

Wołowskiego z dnia 30 marca 2016r. w sprawie określenia przystanków komunikacyjnych na terenie 

Powiatu Wołowskiego, których właścicielem lub zarządzającym jest Powiat Wołowski, ustalenie 

warunków oraz zasad korzystania z nich. 

Wyniki głosowania: 

ZA: 16, PRZECIW:0, WSTRZYMUJE SIĘ:0, BRAK GŁOSU:0, NIEOBECNI:1 

Wyniki imienne: 

ZA (16)  

Stanisław Borkowski, Artur Fojt, Michał Gołąb, Bartosz Granat, Jarosław Iskra, Stanisław Jastrzębski, 

Kamil Jeżyna, Janusz Kawalec, Wacław Kwiek, Maciej Nejman, Kazimierz Pakulski, Zbigniew 

Posacki, Józef Szumilas, Urszula Wojtyło, Janusz Dziarski, Zbigniew Skorupa 

NIEOBECNI: (1) 

Anna Wróbel 

 

7. Rozpatrzenie projektu oraz podjęcie uchwały Rady w sprawie ustalenia wysokości opłat za usunięcie 

i przechowywanie pojazdów oraz wysokość kosztów w przypadku odstąpienia od usunięcia pojazdu 

na rok 2023.  

Kierownik Wydziału Komunikacji, Transportu i Dróg p. A. Muszyński przedstawił projekt wraz 

z uzasadnieniem.    

Przewodniczący Rady Powiatu poprosił Przewodniczącego Komisji Budżetu o przedstawienie opinii 

Komisji.  

Przewodniczący Komisji Budżetu, Gospodarki, Infrastruktury i Środowiska stwierdził, iż Komisja 

pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały Rady Powiatu.  

Głosowano w sprawie:  
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Rozpatrzenie projektu oraz podjęcie uchwały Rady w sprawie ustalenia wysokości opłat za usunięcie 

i przechowywanie pojazdów oraz wysokość kosztów w przypadku odstąpienia od usunięcia pojazdu 

na rok 2023. 

 

Wyniki głosowania: 

ZA: 16, PRZECIW:0, WSTRZYMUJE SIĘ:0, BRAK GŁOSU:0, NIEOBECNI:1 

Wyniki imienne: 

ZA (16)  

Stanisław Borkowski, Artur Fojt, Michał Gołąb, Bartosz Granat, Jarosław Iskra, Stanisław Jastrzębski, 

Kamil Jeżyna, Janusz Kawalec, Wacław Kwiek, Maciej Nejman, Kazimierz Pakulski, Zbigniew 

Posacki, Józef Szumilas, Urszula Wojtyło, Janusz Dziarski, Zbigniew Skorupa 

NIEOBECNI: (1) 

Anna Wróbel 

 

8. Rozpatrzenie projektu oraz podjęcie uchwały Rady w sprawie delegowania radnych do składu 

Komisji Bezpieczeństwa i Porządku.   

 

p. B. Kuchmister - Merta wskazała, iż dobiega końca kadencja Komisji Bezpieczeństwa i Porządku. 

Zgodnie z ustawą do komisji należy delegować dwóch Radnych Rady Powiatu. Do tej pory w skład 

Komisji wchodził Radny p. Z. Skorupa oraz p. K. Pakulski.  

Starosta p. J. Dziarski zaproponował kandydaturę p. Z. Skorupy oraz K. Pakulskiego na członków 

Komisji.  

 

Głosowano w sprawie:    

Rozpatrzenie projektu oraz podjęcie uchwały Rady w sprawie delegowania radnych do składu Komisji 

Bezpieczeństwa i Porządku (Z. Skorupa oraz K. Pakulski).   

Wyniki głosowania: 

ZA: 16, PRZECIW:0, WSTRZYMUJE SIĘ:0, BRAK GŁOSU:0, NIEOBECNI:1 

Wyniki imienne: 

ZA (16)  

Stanisław Borkowski, Artur Fojt, Michał Gołąb, Bartosz Granat, Jarosław Iskra, Stanisław Jastrzębski, 

Kamil Jeżyna, Janusz Kawalec, Wacław Kwiek, Maciej Nejman, Kazimierz Pakulski, Zbigniew 

Posacki, Józef Szumilas, Urszula Wojtyło, Janusz Dziarski, Zbigniew Skorupa 

NIEOBECNI: (1) 

Anna Wróbel  

9. Rozpatrzenie projektu oraz podjęcie uchwały Rady w sprawie ustalenia godzin pracy aptek 

ogólnodostępnych na terenie Powiatu Wołowskiego na rok 2023.   

Starosta J. Dziarski zaznaczył, iż pozostano w modelu wcześniej obowiązującym. W Wołowie oraz 

Brzegu Dolnym będą odrębne dyżury. Izba Aptekarska w swojej opinii zastrzegała się co 

do przedstawionej propozycji. Opinia Izby Aptekarskiej odniosła się może w dwóch akapitach do naszej 

propozycji. Przekazano tekst, który nie był związany z powiatem wołowskim.  

p. K. Jeżyna zapytał, czy ktoś z przedstawicieli powiatu zwracał się do aptekarzy o przedstawienie 

danych w zakresie faktycznego korzystania z możliwości nabywania leków w czasie trwania dyżurów.  

Nawiązał do opinii Izby Aptekarskiej. Zapytał, czy wobec treści opinii uzasadnienie to nie powinno ulec 

uzupełnieniu?  

p. Starosta J. Dziarski nadmienił, iż posiadają informacje o małych obrotach w aptekach podczas 

pełnienia dyżurów. Nawiązał do opinii Izby Aptekarskiej. Podkreślił, iż treść odnosi się do powiatu 

wrocławskiego.  
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p. K. Jeżyna (Ad vocem) poprosił Zarząd, aby zasięgnął informacji o obłożeniu aptek podczas 

pełnionych dyżurów. Dodał, iż niezbędne jest uzasadnienie odmiennej opinii ze strony organu, który 

podejmuje stosowną uchwałę.   

p. Starosta J. Dziarski (Ad vocem) wskazał, iż takie dane posiada. Wynika z nich, iż przychody aptek 

w dni ustalonych dyżurów są bardzo niskie.    

Przewodniczący Rady Powiatu dodał, iż Rada zwróciła uwagę na to, że dyżur aptekarski powinien być 

w miejscowości gdzie pełniony jest dyżur lekarski, aby umożliwić pacjentom jak najszybsze 

zrealizowanie recept.  

Przewodniczący Rady powiatu poprosił Przewodniczącego Komisji Zdrowia p. S. Jastrzębskiego 

o przedstawienie opinii dotyczącej projektu uchwały.  

Przewodniczący Komisji Zdrowia przedstawił pozytywną opinię do projektu uchwały.  

Głosowano w sprawie:  

Rozpatrzenie projektu oraz podjęcie uchwały Rady w sprawie ustalenia godzin pracy aptek 

ogólnodostępnych na terenie Powiatu Wołowskiego na rok 2023.   

Wyniki głosowania: 

ZA: 15, PRZECIW:0, WSTRZYMUJE SIĘ:1, BRAK GŁOSU:0, NIEOBECNI:1   

Wyniki imienne:  

ZA (15) 

Stanisław Borkowski, Artur Fojt, Michał Gołąb, Bartosz Granat, Jarosław Iskra, Stanisław Jastrzębski, 

Janusz Kawalec, Wacław Kwiek, Maciej Nejman, Kazimierz Pakulski, Zbigniew Posacki, Józef 

Szumilas, Urszula Wojtyło, Janusz Dziarski, Zbigniew Skorupa 

WSTRZYMUJE SIĘ: (1)  

Kamil Jeżyna 

NIEOBECNI: (1) 

Anna Wróbel  

10. Zapoznanie się z oceną stanu bezpieczeństwa sanitarnego powiatu wołowskiego za rok 2021. 

p. K. Fesz-Chlebowska przedstawiła ocenę stanu bezpieczeństwa sanitarnego powiatu wołowskiego 

za rok 2021.  

p. U. Wojtyło podziękowała p. Dyrektor K. Fesz-Chlebowskiej oraz pracownikom, iż udało się uniknąć 

w szkołach masowych zakażeń wirusem COVID-19.  

p. Z. Posacki poruszył temat szczepień psów, a także niepożądanych odczynów poszczepiennych (tzw. 

NOPY) w przypadku szczepień ochronnych. Czy Sanepid rejestrował NOPY w przypadku szczepionek 

na koronawirusa?  

p. K. Fesz - Chlebowska nadmieniła, iż nie pamięta dokładnej liczby. W wykazanych 24 NOPACH były 

również niepożądane odczyny poszczepienne dotyczące koronawirusa. Są to wszystkie niepożądane 

odczyny poszczepienne, w tym dotyczące obowiązkowych szczepień dzieci i młodzieży, jak 

i wszystkich wykonanych w powiecie szczepień na koronawirusa.  

p. Starosta J. Dziarski dołączył do podziękowań za pracę wykonaną w okresie pandemii. Poprosił p. K. 

Fesz-Chlebowską o przedstawienie w kilku zdaniach obecnej sytuacji sanitarno-epidemiologicznej.   

p. K. Fesz-Chlebowska przedstawiła statystykę zachorowań na koronawirusa w bieżącym roku. Dodała, 

iż na początku roku zniesiono kwarantannę. Przedstawiona została procedura postępowania 

w przypadku wystąpienia objawów koronawirusa. Nadmieniła, iż znacznie zwiększa się liczba 

zachorowań na grypę. Kolejny kierunek działań Stacji wiąże się z falą uchodźców z Ukrainy. Kolejne 

działania wiązały się z zatruciem rzeki Odry.   
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p. Z. Skorupa poruszył temat złagodzenia obostrzeń dotyczących zachorowań na COVID-19. Podkreślił, 

iż  obowiązek noszenia maseczek w przychodniach oraz aptekach nadal obowiązuje.  

Przewodniczący Rady Powiatu zaznaczył, iż od 10 punktu w posiedzeniu uczestniczy 17 członków. (Do 

posiedzenia dołączyła p. Anna Wróbel). 

11. Przedstawienie informacji o stanie realizacji zadań oświatowych Powiatu Wołowskiego za rok 

szkolny 2021/2022. 

Kierownik Wydziału Edukacji, Kultury, Sportu i Spraw Społecznych K. Fęglerska przedstawiła 

informacje o stanie realizacji zadań oświatowych powiatu Wołowskiego za rok szkolny 2021/2022.  

Przewodniczący Rady Powiatu zarządził 10 minutowa przerwę w obradach.  

Przewodniczący wznowił obrady po przerwie.  

12. Informacja na temat bieżącej działalności PCM w Wołowie Sp. z.o.o.  

Prezes P. Burdach omówił bieżącą sytuację ekonomiczną PCM w Wołowie. Podkreślił, iż w roku 2021 

przychody spółki wzrosły blisko o 11 000 000 zł., wynikało to ze świadczeń COVID-owych, które 

spółka realizowała. W roku 2022 przychód spółki będzie blisko o 6000000 zł mniejszy, a koszty 

wzrosną o blisko 5000000zł. P. Burdach omówił zagrożenia, które czekają spółkę w 2023r. Występuje 

problem z pokryciem straty za rok 2021. Kolejnym zagrożeniem jest wystąpienie ze spółki wspólnika 

oraz planowana działalność konkurencyjna, a także problem z pozyskaniem personelu lekarskiego 

i pielęgniarskiego. Nieadekwatny wzrost wyceny świadczeń w odniesieniu do konieczności finasowania 

ustawowych podwyżek personelu medycznego. Prezes p. P. Burdach nadmienił, iż uchwała o sposobie 

pokrycia straty jest podjęta, lecz w ślad za nią nie poszło nic.  P. Burdach odniósł się do zaangażowania 

wspólników spółki. Gmina Wołów nie dokapitalizowała spółki od blisko 2 lat, utrzymuje bierną 

pozycję. 

p. B. Granat poprosił o doprecyzowanie wyników finansowych poszczególnych jednostek, oddziałów. 

Zapytał również o dalszy plan na funkcjonowanie spółki i skierował zapytanie do Zarządu, czy wniosek 

na dokapitalizowanie spółki został przesłany Radnym?  

Prezes PCM p. P. Burdach wskazał, iż większość jednostek przychodowych przynosi straty, z uwagi na 

poziom wyceny świadczeń. Do zeszłego roku rentownymi obszarami była opieka długoterminowa, 

ambulatoryjna w zakresie przychodni, z niewielką stratą była rehabilitacja. Oddziały szpitalne są w 

dużej stracie. W bieżącym roku Zakład Pielęgnacyjno-Opiekuńczy zamknie rok z zyskiem. Przychodnie 

są na niewielkiej stracie. Rehabilitacja neurologiczna przynosi zysk, natomiast rehabilitacja 

ogólnoustrojowa przyniesie niewielką stratę.  

p. Burdach nawiązał do zaprezentowanego przez Zarząd w 2019r. planu restrukturyzacji spółki. 

Przypomniał, iż wspólnicy podjęli decyzję o niezamykaniu oddziałów szpitalnych, które były już 

nierentowne. Wyjaśnił, dlaczego wniosek nie został złożony.  

p. B. Granat nawiązał do słów p. Burdacha. Zapytał dlaczego Rada nie została powiadomiona, skoro od 

połowy roku wiadome było jaki będzie planowany wynik.  

p. P. Burdach podkreślił, iż organem wiążącym dla spółki jest Rada Nadzorcza oraz Zgromadzenie 

Wspólników. Organy te były informowane na bieżąco.  

p. U. Wojtyło zapytała czy planowane są dalsze zmiany w usytuowaniu oddziałów, jeśli tak to czemu 

ma to służyć? Zadała ponadto pytanie dotyczące dostępu do świadczeń usług medycznych w POZ 

w trzech Gminach.  

Prezes P. Burdach odparł, że dokonuje się analizy, czy  nie wymienić budynku obiektu szpitalnego 

z obiektem Zakładu Pielęgnacyjno-Opiekuńczego. Zmiana ta spowoduje rozbudowę bazy łóżkowej 
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w zakresie opieki długoterminowej. Nadmienił, iż dostęp jest utrudniony w każdym POZ w strukturze 

każdej przychodni. Pacjenci, którzy nie zostaną zaopatrzeni przez nasze przychodnie, są informowani o 

możliwości skorzystania z POZ po godz. 18 w ramach nocnej i świątecznej opieki zdrowotnej.  

p. M. Nejman przypomniał, iż w 2019 r. przedstawiony został Radzie Powiatu plan restrukturyzacji. 

Podkreślił, iż już wtedy przedstawiciele Gminy Wołów byli przeciwni i zadeklarowali iż w momencie 

przeniesienia oddziału do Brzegu Dolnego, Gmina Wołów wyjdzie ze spółki.  

p. P. Burdach nawiązał do pierwszego Zgromadzenia Wspólników. Podkreślił, iż Zarząd przedstawił 

plan restrukturyzacji i wizję dalszego działania spółki z zastrzeżeniem, że w okresie do 5 lat będzie to 

działalność nierentowna. Gmina Wołów w tamtym czasie zgłosiła, iż nie zgadza się z tym planem. 

Powstała druga wersja planu restrukturyzacji. Nawiązał do tematu przeniesienia oddziału chirurgii z 

Brzegu Dolnego do Wołowa.  

p. S. Jastrzębski nawiązał do niepokojącej sytuacji powiatowych szpitali. Poruszył problemy z jakimi 

się zmagają. Podkreślił, iż wszystkie oddziały PCM funkcjonują. Zapytał, w jaki sposób prezes chce 

wyegzekwować od wspólnika należne dokapitalizowanie?  

p. P. Burdach podkreślił, iż Zarząd nie ma narzędzi do tego, aby wyegzekwować  dokapitalizowanie.  

p. M. Nejman (Ad vocem) zapytał czy Gmina Wołów głosowała za dokapitalizowaniem, czy 

przeciwko?   

p. P. Burdach nadmienił, iż Gmina Wołów dwukrotnie wstrzymywała się od głosu. W listopadzie (strata 

za 2020r.) Gmina Wołów zagłosowała za dokapitalizowaniem z uwagi na to, że uchwała nie nakładała 

ciężaru finansowego na wspólnika. Koszt został poniesiony przez Powiat Wołowski oraz Gminę Brzeg 

Dolny.  

p. M. Nejman zapytał czy wstrzymywanie się od głosów nie wynikało, z tego iż Gmina Wołów 

sygnalizowała wadliwość przygotowywanych uchwał?  

p. P. Burdach zaprzeczył. Uchwały były korygowane.  

p. A. Wróbel poruszyła temat kosztów przychodni w Wołowie oraz Brzegu Dolny. Zapytała jak spółka 

radzi sobie z pomieszczeniami, na ile pomieszczenia są wynajmowane oraz jakie korzyści z tego ma 

spółka? Zapytała, jaki wpływ na wynik finansowy miało zamknięcie oddziału wewnętrznego w 2022 r., 

jakie są koszty utrzymania oddziałów, jakie jest ich obłożenie. 

p. P. Burdach wskazał, iż struktura kosztów jest zbliżona w zakresie Przychodni Brzeskiej i Wołowskiej. 

Oznajmił, iż większość pomieszczeń jest wykorzystywana. Wolne są wynajmowane, a spółka osiąga na 

tym rentowny przychód. Spółka na leczeniu pacjentów długoterminowych generuje ujemny wynik 

finansowy. Zawieszenie oddziału nie spowodowało dodatkowych kosztów, z uwagi na przeniesienie 

personelu pielęgniarskiego do innych oddziałów szpitalnych, tak gdzie generowane były nadgodziny. 

Lekarze natomiast oddelegowani zostali do Przechodni. Nadmienił, iż obłożenie zależne jest 

od miesiąca, od struktury tygodnia. Ryczałt wykonywany jest w stu procentach. Obłożenie w ostatnich 

tygodniach jest na poziomie 80-90 procent. Dodał, iż najmniejsze koszty generują oddziały 

niezabiegowe oraz oddziały rehabilitacyjne, największy natomiast oddział chirurgii.  

p. J. Iskra zapytał o pozyskany sprzęt. 

p. P. Burdach odparł, iż łączna kwota pozyskanego sprzętu wynosi 13 000000 zł, były to środki trwałe: 

wyposażenie na poziomie 8000000zł plus dotacje na poziomie 5000000 zł, z czego około połowa 

zostanie przeznaczona na zakup sprzętu medycznego.  

Głos zabrał Starosta J. Dziarski, poruszył temat skarg mieszkańców na obsługę lekarską w PCM, a także 

przytoczył nadesłaną pochwałę mieszkanki Gminy Wołów.  
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p. U. Wojtyło zapytała o ilość łóżek na oddziale wewnętrznym w Wołowie, a w Brzegu Dolnym. Zadała 

pytanie dotyczące straty, która była korygowana o amortyzację. Poprosiła Prezesa p. P. Burdacha, aby 

odniósł się do planu restrukturyzacji z 2021r. Dodała, iż ryzyko nie było doszacowane.  

p. P. Burdach podkreślił, ilość łóżek jest niezmienna. Odniósł się do tematu amortyzacji. Amortyzacja 

wiąże się z pozyskaniem nowych środków trwałych, a nie z przeszacowaniem. Nadmienił, iż wszystkie 

ryzyka zostały opisane w planie restrukturyzacji. Dodał, iż poprosił Radę Nadzorczą, aby zapytała 

lekarzy pracujących w PCM, ile żyć ludzki udało się uratować przez to że funkcja szpitalna jest 

połączona w jednym miejscu.  

p. M. Nejman odniósł się do skarg na złe funkcjonowanie Izby Przyjęć. Zadał pytanie o przeniesienie 

oddziału wewnętrznego. Podkreślił, iż przeniesienie miało wygenerować oszczędności. Czy wyliczona 

została strata jaka została z tytułu przeniesienia na oddziale rehabilitacji?  

p. p. Burdach nadmienił, iż oszczędności, które zostały policzone są zmienione o wartość kosztu 

ponoszonych dyżurów w oddziale rehabilitacji. Zmieniona została organizacja pracy w Oddziale 

rehabilitacji neurologicznej. Oddział rehabilitacji generuje przychód większy niż koszt dyżurów 

lekarskich. Odniósł się do tematu długiego oczekiwania w Izbie Przyjęć. Podkreślił, iż jest jeden lekarz 

dyżurny, który obsługuję Izbę Przyjęć oraz Oddział Chirurgiczny.   

p. S. Jastrzębski dodał, iż współpracował z ośmioma zarządzającymi szpitalem, najwyższą ocenę 

przyznał p. P. Burdachowi.   

p. J. Szumilas zaapelował do Radnych, żeby zrobić wszystko aby mieszkańcy powiatu wołowskiego 

uniknęli negatywnych doświadczeń związanych z wielogodzinnym oczekiwaniem na pomoc.   

13. Sprawozdanie Starosty z wykonania uchwał Rady Powiatu i działalności Zarządu między sesjami.  

p. Starosta J. Dziarski nadmienił, iż w LO im. M. Kopernika odbyła się konferencja na temat potrzeb 

powiatu wołowskiego, a także odbyło się  Posiedzenie Komisji Bezpieczeństwa, równocześnie było to 

posiedzenie powiatowego Zespołu Zarządzania Kryzysowego. Odbyło się zgromadzenie udziałowców 

Krainy Łęgów Odrzańskich w Ścinawie, a także Posiedzenie Dolnośląskiej Izby Rolniczej. W Urzędzie 

Marszałkowskim Województwa Dolnośląskiego podpisany został Aneks do umowy 

o termomodernizację CKZiU w Wołowie.  

p. Z. Posacki zapytał o termin podpisania umowy i kwotę dodatkowego dofinansowania.  

14. Informacje Przewodniczącego Rady na temat działalności w okresie międzysesyjnym.  

Przewodniczący Rady Powiatu nadmienił, iż wpłynęło pismo z RIO we Wrocławiu w sprawie 

wydatków na obsługę długu ujętych w WPF powiatu wołowskiego. Ponadto wspomniał o szkoleniach 

wojskowych oraz cotygodniowych dyżurach.   

15. Interpelacje i zapytania radnych.  

Głos zabrał p. K. Jeżyna, zapytał czy Zarząd Powiatu chociaż raz spotkał się podczas Posiedzenia 

Zarządu z prezesem PCM? 

Starosta p. J. Dziarski potwierdził, iż takie spotkania odbywały się niejednokrotnie.   

p. M. Nejman poprosił o przesłanie prezentacji przygotowanej przez Prezesa PCM oraz poruszył temat 

zmiany organizacji ruchu na skrzyżowaniu ul. Garwolskiej z ul. Objazdową.  

16.  Wnioski i oświadczenia radnych.  
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p. K. Jeżyna poparł prośbę p. M. Nejmana dot. wcześniejszego przesyłania materiałów. Dodał, iż mimo 

wysłanej wiadomości do Biura Rady z prośbą o informację lub przesłanie materiałów w zakresie 

aktualnej sytuacji spółki takiej nie otrzymał.  

17. Wolne głosy, komunikaty.  

Przewodniczący Rady Powiatu nadmienił, iż została rozesłana informacja o zwołaniu Sesji Budżetowej 

na 29.12.2022 r. Dodał, iż być może konieczna będzie jeszcze sesja nadzwyczajna dotycząca aneksu dla 

termomodernizacji CKZiU.  

18. Zakończenie obrad. 

Przewodniczący zamknął posiedzenie.  

 

 

 

Przewodniczący 

Rada Powiatu Wołowskiego 

 

 

Przygotował(a): Monika Mazur  

 
Przygotowano przy pomocy programu eSesja.pl 


